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Încheiat azi 27.01.2023 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dl șef OS SB Chira, dl contabil 

OS Strîmbu Ciceu și dl Pop Denis invitați. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar Pop Aurelian rezultă că sunt prezenți 

toți consilierii, dl consilier Hollo fiind online. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna ianuarie d-l consilier local Pop Traian. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea prețului lemnului de foc pentru populație și 

lemnului de lucru pe anul 2023; 

2. Prezentarea Raportului de activitate al Ocolului Silvic Strîmbu Băiuț și a bugetului de 

venituri și cheltuieli pe anul 2023; 

3. Diverse; 

Dl șef Ocol silvic Chira cere introducerea pe ordinea de zi și aprobarea BVC-ului pe 

anul 2022 și prezentarea de diverse situații privitoare la lucrările de exploatare a pădurii 

comunale.    

Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Se dă cuvântul d-lui șef ocol silvic Chira care prezintă propunerea de preț pentru 

lemnele de foc pe anul 2023. Spune că prețul minim de pornire la licitație pentru lemnul de 

lucru este de 300 de lei/mc preț care va crește când se va plusa. Prețul minim propus la lemnele 

de foc este de 250 de lei/mc, în creștere cu 20 de lei față de anul trecut. La lemnul de foc 

valoarea prestărilor de servicii este prețul minim care poate scădea la licitație. 

Dl consilier local Prohaska întreabă dacă prețul mai mare este din cauză că a crescut 

valoarea lucrărilor de exploatare iar dl Chira spune că așa este. 

Se poartă discuții privitoare la justificarea prețului propus. 

Dna primar spune că avem nevoie de bani pentru că anul acesta trebuie să finalizăm 

căminele culturale, mai trecuie 10 miliarde de lei vechi și este nevoie să se scoată cât mai mult 

venit din pădure. 

Dl consilier local Prohaska întreabă dacă din ceea ce se taie lemnele groase merg la 

licitație iar lemnele mai subțiri la foc și i se răspunde că așa se face. Întreabă de ce mai mărim 

prețul dacă oricum lemnele groase merg la licitație. Îl întreabă pe dl Chira dacă în situația în 

care ar fi consilier el ar vota pentru majorarea prețului lemnului iar acesta răspunde că ar vota 

pentru, din cauză că suntem într-o situație în care avem nevoie de acești bani. 



Dna consilier local Chifor spune că oamenii sunt de părere că lemnele de foc de la ocol 

sunt mai groase decât cele de la primărie și întreabă de ce. 

Dl consilier local Tudovan spune că el nu este de acord cu creșterea prețului, la fel și 

dnii consilieri Nicorovici și Prohaska. 

Dl Chira spune că prețul lemnului de lucru nu se poate mări pentru că acesta este doar 

prețul de intrare la licitație și depinde de ofertele firmelor. Mărirea prețului e fundamentată pe 

prețul pieței și de creșterea cheltuielilor. Nu se poate vinde lemnul de foc sub prețul pieței pentru 

ca să se evite apariția speculei. 

Dl consilier local Prohaska întreabă dacă nu se pot face prețuri separate pentru cei din 

comună pentru care să fie ceva mai ieftin. 

Dl Chira spune că tot lemnul de foc merge la cei din comună, ne vor trebui bani și 

pentru începutul lucrărilor la noul amenajament. 

Dl consilier local Prohaska crede că dacă se va exploata mai repede anul acesta se va 

putea vinde mai mult lemn și așa ar fi mai mari încasările. 

Dl Chira spune că nu este atât de mare creșterea, ne dă un confort financiar de care 

avem nevoie. Trebuie să evităm să ajungem la situația în care ar trebui să băgăm bani din buget 

pentru diversele lucrări. 

Dl consilier local Prohaska spune că sunt și unii pensionari care au venituri mici și 

pentru care contează. 

Dl președinte de ședință spune că amenajamentul se poate face până în anul 2024 este 

vreme. 

Dl Chira spune că anul acesta ar trebui să dăm un avans  pentru ca să fim siguri că 

firma vine la lucru. O firmă privată face amanamentul cu 15 euro+TVA/hectar față de 25-35 

euro+TVA/hectar cu cât lucrează firma de stat. 

Dna primar spune că suntem una din cele mai sărace comune din județ, nu ne asigurăm 

din bugetul propriu nici măcar salariile. Nu e atât de mult  20 de lei/mc dacă riscăm să ajungem 

să suportăm din bugetul local cheltuielile de la pădure. În Băiuț sunt și pensii mai mari de mină, 

în cazul în care chiar sunt probleme se pot găsi cumva posibilități de reducere dar nu pentru 

toți. Nu putem să rămânem descoperiți, avem de pus și pentru căminele culturale 10 miliarde.  

Dl consilier local Prohaska spune că s-au vândut din pădurea statului 1170 mc lemn 

de foc, dacă aceste lemne s-ar da de la primărie s-ar recupera acești bani. 

Dl Chira spune că și acum se livrează lemne, a trimis adrese și către comunele vecine 

și are cereri din toate părțile. 

Dl consilier local Butuza spune că pădurea nu e a primarului și nu se stabilește prețul 

cum vrea primarul sau consiliul local. Calculele se fac de către profesioniști. 

Dl consilier local Pop C spune că în luna noiembrie dl consilier local Butuza a întrebat 

dacă nu putem reveni la prețurile dinainte iar acum spune invers. 

Dna primar spune că proiectele de la cămine sunt din anul 2015, dacă nu terminăm 

anul acesta ni se vor lua și banii pe care i-am primit pentru căminul din Băiuț. 

Dl consilier local Prohaska întreabă până la ce număr s-au dat lemne anul trecut iar 

dna viceprimar spune că au fost onorate 120 sau 130 de cereri. De anul trecut au crescut prețurile 

de exploatare. Tot din acești bani se plătește paza, exploatarea și lucrările. 

Dna consilier local Chifor și dl consilier local Nicorovici spun că anul trecut lemnele 

subțiri au fost mai ieftine iar dl Chira spune că și acum va fi la fel, crengile ajung la 50 lei/mc. 

Dacă nu e stabilit bine prețul riscăm să ajungem fără lemne pe stoc și atunci sunt cheltuieli 

neacoperite. 

Dl consilier local Prohaska spune că e borba de a ajuta oamenii nu de a ne da mari sau 

de a face campanie. 

Dl Chira spune că este cel mai mic preț de pe piață acum. 



Dna consilier local Chifor crede că ar trebui să se meargă la 240 de lei să fie prețul 

între cel propus și cel dinainte. 

Dl Chira spune că dacă nu se votează acum se amână licitația pentru că nu va putea să 

le bage la licitație luni și să nu se spună că ei sunt de vină pentru întârzierile în livrarea lemnelor. 

Dl consilier local Nicorovici se pronunță și el pentru o creștere cu 10 lei. 

Dl Chira spune că dacă nu se votează conform propunerii nu vor intra în licitație luni, 

e prețul propus, orice modificare este în răspunderea consiliului local. 

Se trece la vot și votează cu o creștere de 20 de lei dna viceprimar, dl consilier local 

Butuza, dl consilier local Pop C și dna consilier local Ciupei. 

Pentru majorarea cu 10 lei votează dna consilier local Chifor și dl consilier local 

Nicorovici. 

Dl consilier local Hollo este împotriva creșterii prețului. 

Dl consilier local Prohaska întreabă de ce s-a făcut atât de târziu ședința dacă se știa 

că urmează o licitație? Mi s-au spus niște prețuri și ni se spune că dacă nu le votăm se amână 

cu mai multe luni și tot consiliul local este de vină. 

Dl consilier local Pop C spune că ne vom trezi că nu mai avem bani pentru 

amenajament. 

Dl consilier local Prohaska întreabă ce se întâmplă dacă se votează prețul vechi iar dl 

Chira spune că vor trebui refăcute actele și apoi s-ar putea să nu fie ofertanți și să reluăm discuția 

peste vreo câteva luni. 

Dl consilier local Prohaska crede că trebuia să ni se spună mai demult despre asta 

pentru că e o hotărâre importantă, să avem timp să o discutăm. 

Dl consilier local Pop C spune că inflația e mai mare decât creșterea prețului. 

Votează pentru creșterea prețului și dnii consilieri Prohaska, Nicorovici și Chifor. 

Dna consilier local Chifor întreabă de când începe livrarea de lemn pe listele noi iar dl 

Chira spune că urmează în cel mai scurt timp. 

Prețul lemnului de lucru este stabilit conform fișelor de valorificare. 

Se trece la punctul următor. 

Dl șef OS Chira prezintă volumele exploatate. 

Dl contabil Ciceu prezintă BVC pe anul 2022. S-a realizat un profit de 201.000 de lei 

care va trebui virat, până acum nu s-a virat nimic. 

Dl Chira spune că poate că nu se va vira toată suma, trebuie o rezervă de bani pentru 

alte lucrări care vor trebui făcute. 

Dl secretar spune că, fiind vorba de profitul anului 2022 an care s-a încheiat profitul 

ar trebui virat în întregime. 

Dl Chira spune că lucrările vor fi foarte ieftine. Pentru anul acesta estimează un profit 

de 113.000 de lei. 

Dl consilier local Pop C cere ca, atunci când se termină o lucrare, să fie chemați la 

recepție și consilierii iar dl Chira este de acord și spune că ar fi bine dacă ar merge și la marcaje. 

Dna viceprimar spune că s-a pus pe grup solicitarea de a participa la recepții. 

Se poartă discuții privitoare la zonele de liniște. 

Dl Pop Denis spune că pe măsura 15.1 s-a depus din 2020 un proiect care se va termina 

în anul 2024 pe o suprafață de 331,4 hectare. Aici nu se fac lucrări. 

Dl Chira spune că 271 de hectare din planul decenal sunt prinse în zona de liniște. 

Încasăm niște bani pentru că nu intervenim în aceste zone. În cele 271 hectare erau 12700 mc 

lemn din care au fost exploatați 9600 mc. 

Dl consilier local Nicorovici spune că în 2025 se vor putea face lucrări frumoase acolo 

pentru că sunt lemne foarte bune. 



Dna consilier local Chifor întreabă ce se întâmplă cu degajările pentru că sunt foarte 

subțiri lemnele, a văzut că au fost lăsate în drum. 

Dl consilier local Prohaska cere ca data viitoare să se vină chiar și cu o lună sau 2 

înainte pentru discutarea acestor prețuri pentru că azi a făcut un compromis pe care nu o să-l 

mai facă. 

Cu unanimitate de voturi se aprobă situațiile financiare pe 2022 și 2023 prezentate. 

În continuare dl Chira prezintă informații privind amenajamentul. Spune că prețul 

cerut de firma privată este de 15 euro/ha+TVA. 

Se poartă discuții privitoare la concesionarea terenul din Strîmbu Băiuț pe care vrea să 

amplaseze un depozit de lemn. Suprafața este de 2,23 ha, vrea să amplaseze un birou modular, 

o hală pentru Ifron și un cântar pentru lemn. 

Cu unanimitate se acordă avizul de principiu. 

Se poartă discuții privitoare la drumurile de pe Valea Pașcului și Valea lui Mihai care 

ar trebui reparate. Va trimite un deviz pentru lucrare iar pentru reparații va face o estimare în 

funcție de cota parte din  drum care deservește pădurea comunală. 

Dl secretar întreabă dacă din cei 113.000 de lei profit estimat se vor scădea aceste 

reparații sau au fost incluse deja în cheltuieli iar dl contabil Ciceu spune că au fost prinși 25.000 

de lei. Când se va face drumul va veni cu un deviz calculat la leu. 

Se trece la ultimul punct – diverse. 

Dl consilier local Pop C spune că e colmatat șanțul și iese apa prin asfalt în curbă și 

curge pe drum 30-40 de metri, dacă îngheață pot fi accidente. 

Dl Pop Denis întreabă dacă se va asfalta din centrul Poienii până la capătul satului anul 

acesta. 

Dna consilier local Chifor spune că anul acesta prioritar este să finalizăm căminele 

culturale. 

Dl Pop Denis întreabă de ce nu se face lucrarea din taxa de drum iar dl secretar spune 

că din această taxă nu se strânge suficient pentru a acoperi valoarea lucrării. Când se începe o 

lucrare trebuie asigurată finanțarea. 

Dna viceprimar spune că a făcut dna primar demersuri la CJ pentru bani. 

Dl consilier local Pop C spune că a cerut dl Nebela să stea în chirie în apartament 

înainte de a se vinde. 

Dl Pop Denis întreabă dacă din 2020 mai sunt alte proiecte făcute sau propuneri de 

proiecte. Știe că s-a făcut o toaletă în Tocila pentru câteva evenimente. 

Dna viceprimar spune că sunt 2 luni de evenimente care contribuie la dezvoltarea 

comunei. 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 

 

 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETAR GENERAL 

          POP TRAIAN              POP AURELIAN VICTOR 


